
B e s z á m o l ó 

a Bajai Városvédőő és –szépítőő Egyesületben 2018. július 1. és október 31. 

közötti időőszakban végzett munkáról 

 

Egyesületünk egyre közelebb kerül ahhoz az állapothoz, amelyet        

működésünkben véglegesnek tekintünk. Vannak területek, amelyeken már       

folyamatos a munkavégzés, vannak, amelyeken a szerkezet kialakításán        

dolgozunk. A beszámoló erre a kettősségre épül, majd az összegzésben a közös            

gondolkodás és cselekvés szükséges módosításainak megfogalmazására kerül       

sor. 

I.  A műűködés folyamatosságáról 

1. A nyár során júliusban és augusztusban jórészt az őszre való felkészüléssel            

telt az idő. A Belvárosi Közösségi Ház ennek az időnek jelentős részében nem             

fogad vendégeket. Más, rendszeresen használható helyet nem találtunk. 

2. a. A vezetéssel járó feladatokat – immár szokásosan – részint az elnökség,             

részint a vezetőőség látja el. Tanácskozásaikra minden hónap első keddjén került           

sor. Foglalkozás nem maradt el. A tevékenység előre elkészített és kiküldött           

program alapján folyt. A munkamegosztás révén a két testület tagjainak          

jelentős része saját feladataik megoldásán dolgozott. 

Az elnökség július 3-án kihelyezett ülésen értékelte az elvégzett munkát és           

vizsgálta a további lehetőségeket, különös tekintettel a Polgármesteri Hivatallal         

kialakítandó kapcsolatra. Szeptember 11-én az elnökség és a város vezetői (az           

alpolgármesterek) első alkalommal tárgyaltak egymással. A találkozás a        

kölcsönös ismerkedés szándékával valósult meg. Feltételezhető, hogy a forma         

sorozattá válik. A szokványos elemektől eltérő módon az elnökség szakértő          

vendégekkel tanácskozott egy Duna-programról, jórészt a Sugovicán a nyáron         

tapasztaltakhoz kapcsolódóan. 

A vezetőség tagjai önállóan végzett munkájuk eredményeiről és tanulságairól         

rendszeresen tájékoztatták társaikat. 

b. A „Szemétfogócska” – Bátori Magdolna nagyszerű programja – folytatódott.          

Az értékelt időszakban 3 alkalommal összesen 184 fő vett részt a           



gyűjtésben. A sorozat részvételi csúcsai sorra dőltek meg a tanárnő rendkívül jól            

szervezett, ötletes, inspiráló tevékenysége következtében. A mozgalom       

kiterjedtsége nőtt, az érdeklődés egyre több kapcsolódó, lényegében új formát          

hoz létre. Feltétlenül szükségesnek látszik tárgyalássorozat kezdeményezése       

hivatalos szervekkel, hogy az alkalmanként előkerült partneri hibákat        

elkerülhessük.  

c. A „Virágos iskolák, virágos óvodák” program 2. éve kedvezően alakult. A            

tavalyinál több intézmény nevezett, akik rendkívüli alapossággal és        

ötletességgel valósították meg elképzeléseiket. A november 6-i       

eredményhirdetés előkészítése megtörtént; a Városháza dísztermében kerül       

sorra némileg módosított formában. Burszki Darinkának sikerült fejlesztenie a         

korábbi elképzeléseket. 

d. Tagnyilvántartásunk – Kenyeres Edina révén – új rendszerben folyik. El           

kívánjuk érni, hogy minden tagunkról az új belépési nyilatkozat alapján tudjunk           

gondolkodni. A tagok létszámának kívánt növeléséről a februári közgyűlésünkön         

tárgyalunk. Az elnökség már döntött a belépni szándékozók befogadásának         

lehetőségéről. Szeretnénk személyessé tenni az egyesületen belüli       

kapcsolatokat. 

e. A városi diákönkormányzat vezetőit megkerestük, velük szűk körben         

egyeztettünk, majd szeptember 24-én Babity Jánosnéval vendégei voltunk a         

valamennyi iskolát képviselő vezetőségnek. Ígéretesnek tűnik az       

együttműködés. Az ülésen ismertettük az egyesület állásfoglalását a kerékpáros         

közlekedésről, amelyet a DÖK egyhangúlag támogatott. 

f. Elkészült az egyesület állásfoglalása a helyi kerékpáros közlekedésrőől. Ennek          

része egy tárgyalássorozat végig vitele, amely a vélemények összegyűjtését         

célozza. Ennek szeretnénk hamarosan a végére érni. A tapasztalatok összegzése          

és az állásfoglalásba való beépítése után városi – lakossági – konzultációt           

kezdeményezünk a témáról. 

g. A Lencsés Péter által vezetett informatikai csoport működteti a honlapot,           

kezeli a facebookon való jelenlétünket, az elektromos levelezésünket, az         

egyesületen belüli információáramlást. Még az idei évben szeretnénk        



újragondolni a csoport működését, hogy a jelentős személyenkénti terhelést         

csökkenteni tudjuk úgy, hogy a munka minősége ne változzon. 

II. A végleges szerkezet kialakításáról, annak műűködtetésérőől 

1. Az egyesület újra indításakor már elhangzott: úgy kívánjuk elérni az általunk            

képviselteket, hogy városrészen belüli kapcsolatokon keresztül jussunk el        

egymáshoz. A most értékelt időszakban indult el az ehhez tartozó munka.           

Ennek egyik eleme az elnökség tagjainak feladatvállalása egy-egy városrészt         

illetően. A jövő szempontjából döntő vezetőválasztás – felkérés a munka          

végzésére – jórészt megtörtént. Ennek összegzése a következő: 

Városrész neve                          A vezető neve                    Az elnökségben felelős 

Alsóváros                          Gelleyné Halas Éva                      Bátori Magdolna 

Belváros                            Torma Zsuzsa                                Lencsés Péter 

Felsőváros                         Babity János                                  Cseh Béla 

Kiscsávoly                          tárgyalás közben                          Pethő Attila 

Szentistván                        Gugán Antal                                  Lehoczki Imre 

2. A városrészekre telepített munkaformák részei 

a. Városi séták 

Évente 3 séta szerepel a tervben. ebből legalább 1 nem a Belvárosban.            

Időpontjuk: április vége, június eleje, szeptember közepe.  

2019-re tervezett, egyeztetés alatt lévő program: 

1. séta: Szentistván (iskola, templom, óvoda, Pandur utca egy része, Bunyevác           

tájház). 

2. séta: Virágos Belváros. Útvonal: Szentháromság tér, Sétáló utca, Tóth          

Kálmán tér, Szent Imre tér, III. Béla Gimnázium. 

3. séta:   Türr István Múzeum. 

b. Segítségre szoruló személyek felderítése a városrészben ( anyagi segítségre          

szorulók, fogyatékkal élők). 



c A városrész „főőutcájának” (legélhetőbb, legszebb utca) kialakítása,        

gondozása. 

d. Javaslatok összegyűűjtése a városrész fejlesztése érdekében (pl. javítandó         

utak sorrendben, járdák, egyebek). 

III. A közös gondolkodás tárgyául javasoljuk 

Az olvasottakból talán kideríthető, hogy egyre több olyan terület van, amelyen           

az egyesületünk tagjai jelen vannak és dolgoznak. Szükségesnek tartjuk a          

közösségi gondolkodás és cselekvés általánossá válását. Szándékaink akkor        

válnak majd valóban várost védeni és szépíteni tudó erővé, ha szinte           

mindnyájan részei leszünk a munkálkodó csapatnak. Nagyon szeretnénk, ha e          

levél elolvasása után születő véleményét megismerhetnénk!      

(csehbela@freemail.hu 

B a j a,2018. november 1. 

               Egyesületünk elnöksége és vezetősége nevében minden tagtársunkat  

               tisztelettel és barátsággal köszöntöm: 

                                                                                                    Cseh Béla 

 

mailto:csehbela@freemail.hu

